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Benvolguts anglesencs i anglesenques,

El segon trimestre de l’any ha estat un trimestre intens i carregat 
d’esdeveniments i activats de tota mena que han culminat amb un concert 
final de celebració del centenari de l’As d’Anglès amb més de tres centes 
persones als jardins de Can Cendra.  

No exagero si us dic que hi ha hagut més de trenta esdeveniments esportius 
i culturals, per a totes les edats i gustos, de maig a juliol: l’Aplec de Santa 
Bàrbara i l’Aplec de la Sardana, el festival de música electrònica, el de 
l’escola de dansa i el de jazz amb cinc concerts; els vermuts musicals dels 
diumenges, les sardanes a la fresca, un concurs de cançons i una matinal 
de tradicions catalanes. Una cursa vertical i dues caminades populars, un 
concurs de pesca i un campionat de petanca; dues obres de teatre i tres 
projeccions de cinema. La Copa Catalana d’Arts Marcials, La KingsLliga, el 
Memorial Josep Bosch, les 12 hores de futbol 7 i l’exhibició de patinatge 
amb les subcampiones del món al pavelló. Onze tardes esportives per a 
joves i la jornada esportiva juvenil de bàsquet i futbol amb macarronada i 
dj.. i després d’una colla d’anys hi ha tornat a haver fogueró per Sant Joan !

Tot això sense comptar-hi les activitats de la Biblioteca, l’Espai Jove, la 
Ludoteca i les sessions de ball a la Sala dels avis, que de manera regular 
programen activitats setmanals, les festes de graduació, els sopars finals 
de curs de les escoles i els diferents casals d’estiu.

A les pàgines finals d’aquest butlletí hi trobareu un escrit de la Pia Bonadona 
sobre el seu treball final de grau d’Educació Social. És un escrit interessant 
i crític al voltant de la necessitat d’un local social a Anglès per fomentar la 
cohesió i la participació ciutadana. D’entre les seves reflexions, algunes de 
les quals no acabo de compartir i espero tenir ocasió de parlar-ne, m’ha 
cridat molt l’atenció que els tres adjectius més escollits, entre les persones 
entrevistades, per definir Anglès van ser “adormit, tranquil i tradicional”.  

És ben cert que, sobretot per diverses raons socioeconòmiques, Anglès  
ha estat una bona colla d’anys “adormit”. Però des d’aquesta pàgina vull 
reivindicar i reconèixer la feinada que s’està fent en els darrers anys i des 
de diversos àmbits per intentar-lo “despertar”. El programa d’activitats 
d’aquest segon trimestre n’és un clar exemple.

Posats a reconèixer coses, no vull deixar passar per alt que totes aquestes 
activitats necessiten taules, cadires, escenaris, equips de so etc que la 
brigada municipal prepara, reparteix, munta i recull perquè es puguin portar 
a terme. Algú dirà “es la seva feina” però estic segur que totes les entitats 
estaran d’acord amb mi que la voluntat de servei, la predisposició i l’ajuda 
que reben per part de la nostra brigada es mereix, també, un reconeixement.

I ja que aquesta vegada la cosa va de reconeixements, acabo felicitant a 
l’Abril Blanquez Calls per la seva proclamació com a pubilla de la comarca 
de la Selva.  Ningú com ella ens pot representar millor. Enhorabona

Jordi Pibernat i Casas, Alcalde d’Anglès

ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA

El passat 26 d’Abril i dins dels actes de la Festa de 
les Esquadres de la Selva Interior l’agent del nostre 
municipi el Sr Juan Francisco Soriano Torrecillas va rebre 
un reconeixement públic per part del Cos de Mossos 
d’Esquadra per la seva bona actuació en la identificació i 
detenció d’una persona que havia comès un robatori amb 
violència a una senyora d’edat avançada.

La seva ràpida actuació i professionalitat van ser claus 
per la detenció d’aquesta persona.

Volem expressar les més sinceres felicitacions cap al 
nostre agent per aquest reconeixement.

La policia local fa una feina imprescindible al nostre 
municipi que mereix tot el nostre respecte i agraïment, 
la seva tasca és diversa i complexa des de regular el 
trànsit a carrers i escoles fins a intervenir en situacions 
complicades i emergències de tota mena passant per la 
resolució de conflictes i seguretat ciutadana.

Gràcies als 9 agents i el Sotsinspector que formeu el Cos 
de la Policia Local d’Anglès per la vostra feina diària.

PER ANOTAR A L’AGENDA !!

19 D’OCTUBRE.

CONCERT D’HAVANERES I MÚSICA DE TAVERNA SOLIDARI 
CONTRA EL CÀNCER INFANTIL PELSVALENTS.

Ens complau informar-vos del Concert Solidàri que 
ens oferiran ELS PESCADORS DE L’ESCALA el dissabte 
19 d’Octubre a les 7 de la tarda a la Sala U d’Octubre 
(polivalent Burés ) .

La importància d’actes com aquest rau en la Solidaritat 
i el compromís de la gent la vostra participació és clau 
per aconseguir fons que ajuden a millorar la qualitat 
de vida dels infants afectats per aquesta malaltia i per 
finançar investigacions que permetin trobar solucions i 
tractaments.

Veniu a gaudir d’una diada especial, una tarda-vespre 
fantàstica de música tradicional amb els coneguts 
PESCADORS DE L’ESCALA.

Gaudim d’aquest Concert Solidari i participem d’aquesta 
causa solidària que d’alguna manera ens toca a tots/es.

A partir del dilluns 9 de Setembre podreu comprar 
les vostres entrades solidàries a l’Estanc Xevi Arpa i a 
Llaminadures Jaume d’Anglès.

Volem donar les gràcies públicament a la Policia 
Local d’Anglès i els Pescadors d’Anglès que seran els 
organitzadors d’aquest acte solidari en favor dels més 
petits i petites. Moltes gràcies també, a Ca l’Aulina per 
ser patrocinadors d’aquest acte.

La gent dels Pescadors d’Anglès ens oferiran Ron Cremat, 
gentilesa d’aquesta entitat.

Fem front al Càncer Infantil junts !!

Us hi esperem amb els braços oberts.
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ÀREA DE CULTURA

Aquest juliol els dissabtes a Anglès s’han omplert de Jazz, 
s’han omplert de gent i s’ha omplert de vida els jardins de 
Can Cendra i del barri antic.

Enguany celebrem el centenari de la creació de la banda 
pionera en Jazz a les comarques gironines. Figures com 
Pere Masats, Francesc Codina, Josep Figueras, Josep 
Maria Carbonell i Ramon Ribera, foren autèntics pioners 
i avançats al seu temps quan el 1924 posaven en 
marxa l’orquestrina L’As d’Anglès.Per aquest motiu cada 
dissabte hem volgut homenatjar aquella feta i oferir Jazz 
als anglesencs i anglesenques i també a la gent dels seus 
voltants.

Cada dissabte hem pogut gaudir d’un concert diferent de 
l’anterior. Vam començar amb el dimecres 3 de juliol amb 
una Jam Sessions a davant la sala Fontbernat, on els 
músics participants van anar improvisant sobre una base 
que proposava el DJ. Allà ja vam poder veure les ganes 
que tenia la gent de poder gaudir de propostes culturals 
al costat de casa.

El primer dissabte vam rebre a l’Alba Careta, un concert 
fantàstic on la pluja va voler ser protagonista, però l’Alba 
i el seu grup es van mostrar tan disposats a tirar-lo 
endavant que la pluja no hi va poder fer res. Va ser un 
gran inici del festival.

Dissabte 13 de juliol rebíem a Lluís Coloma Trio 
acompanyat d’unes 200 persones que escoltàvem 
atentament les seves extraordinàries composicions. El 
millor jazz, blues & boogie-woogie a piano en una revetlla 
musical molt especial.

El següent dissabte, el dia 20, teníem un concert en 
format duet en un espai únic i icònic, com és l’arcada 
medieval de Can Verdaguer. Un concert íntim a càrrec de 
l’Eva Fernández.

I per tancar el cicle de jazz a la fresca el dissabte 27 vam 
poder gaudir de la meravellosa Tricia Boutté, nascuda a 
Nova Orleans i acompanyada amb la seva banda, ens van 
oferir un viatge pel Jazz, el Soul i el Gòspel, als jardins de 
can Cendra.

Abans del concert també vam poder escoltar atentament 
a Jordi Falgàs, director de la fundació Rafael Masó a 
Girona. Que ens va venir a parlar sobre el Noucentisme 
i el Jazz. 

Rafael Masó va ser un dels arquitectes catalans més 
destacats de principis del segle XX, i arquitecte de 
l’ajuntament d’Anglès.

Estem molt contents de la rebuda que ha tingut la 
commemoració del centenari de l’As d’Anglès, ara ja 
conegut com a J’AS. Tenim el propòsit que aquests cicles 
de Jazz a la fresca, del J’AS, no es quedin amb una 
anècdota d’un sol estiu, sinó que volem que això perduri i 
sigui l’inici de molts més concerts de Jazz a Anglès.



Acció de Govern

76

Acció de Govern
Regidories Regidories

ÀREA DE JOVENTUT

Des de l’àrea de Joventut us volem explicar  dos projectes 
que es porten a terme i que ens fa il·lusió compartir amb 
vosaltres

L’ESPAI JOVE

El primer és l’Espai Jove, del que ja n’hem parlat en altres 
ocasions  , però és un  bon moment per fer balanç de com 
ha anat el primer curs sencer que ha estat funcionant.  

Cada dijous a la tarda ,de setembre a juliol, a la sala 
Fontbernat i a la sala annexa i de la mà de la dinamitzadora, 
s’han dut a terme activitats de temes molt diversos: 
manualitats, tardes de cinema, karaoke, reptes i enigmes, 
jocs de taula, tallers d’estètica …. De totes les activitats 
, les de cuina tenen molt d’èxit . És per això que hi vam 
apostar i gràcies a Càritas Girona, es van poder dur a terme 
4 tallers de cuina conduïdes per un professional: berenars 
saludables, begudes enrgètiques, combinats sense alcohol 
i cosmètica natural. 

Un altre taller externalitzat que també va despertar molt 
d’interès va ser el de dibuix manga, que el va dinamitzar 
la Hoanna Giró. 

A  poc a poc l’Espai Jove es va consolidant . Tenim un 
grup d’adolescents incondicionals que no fallen mai, però 
en funció de l’activitat hi ha altres joves que s’apropen i 
participen en aquestes activitats. 

A l’agost l’equipament estarà tancat per vacances, però 
des d’aquí animem als i les adolescents a partir de 1er 
d’ESO i a les seves famílies a fer-ne més ús el curs vinent 
i a seguir construint entre tots i totes aquest projecte 
per tal que continuï creixent i s’adapti a les motivacions, 
necessitats i demandes de tothom. 

TARDES ESPORTIVES

El segon projecte són les Tardes esportives, que s’han dut 
a terme des del 26 de juny al 31 de juliol.  Aquest projecte 
és una prova pilot d’Acció Comunitària del Consell 
Comarcal i del Consell Esportiu de la Selva que s’ha 
desenvolupat als municipis d’Anglès, Sils i Riudarenes, 
tant al poble com a l’urbanització de Can Fornaca.

Es tracta de  dinamitzar diferents espais ,places i parcs 
públics, del poble amb activitats físicoesportives dirigides 
a adolescents dels 12-16 anys de manera totalment 
gratuïta.Aprofitant la pràctica de l’esport es busca crear 
vincles  que permetin  parlar i treballar aspectes més 
enllà de l’esport. 

Així, en el cas d’Anglès, cada dilluns i dimecres de 
les 19:00-21:00 hores dues monitores han estat 
principalment a la plaça Vaux sur Mer , però també a la 
pista exterior de la zona esportiva, proposant cada tarda 
un esport diferent: calistenia, scooter, bàsquet, atletisme, 
dansa urbana, crossfit…La cloenda d’aquestes jornades 
serà el dia 25 de juliol : tarda d’esports, macarronada i fi 
de festa amb un DJ . 

La participació ha variat en funció del dia i de la proposta, 
però tenint en compte que ha sigut una iniciativa 
decidida amb poc temps i de la qual no s’ha pogut fer 
massa divulgació l’acollida ha sigut bona, és per això que 
aquesta prova pilot la convertirem amb un projecte per 
els joves d’Anglès 

Si voleu estar al dia de les informacions i actuacions de 
l’àrea de joventut, podeu contactar directament amb la 
tècnica al 620203300 / tbaldiz@selva.cat o seguir el 
compte d’Instagram @joventut.anglescat.

ÀREA DE FESTES

El dissabte 18 de maig va tenir lloc a Anglès la 12ena 
edició de la Proclamació del pubillatge de la comarca de 
la Selva. L’acte, que estava previst celebrar en els jardins 
de Can Cendra però que la pluja va obligar a traslladar a 
la Burés, va comptar amb la presència d’un centenar de 
pubilles i hereus de tot Catalunya i Andorra que, a part de 
assistir a l’acte, vam poder visitar i conèixer Anglès.

Per a Anglès va ser tot un honor rebre’ls i la felicitat va 
ser màxima quan l’anglesenca Abril Blánquez Calls va ser 
proclamada pubilla de la comarca. A més de la pubilla i 
l’hereu 2024, es van proclamar també la dama i el fadrí 
que van recaure en la Cèlia Bernadó, de Vidreres i en 
Gerard Domínguez, de Sant Julià del Llor i Bonmatí.

L’acte també va servir per acomiadar els actuals 
representatns comarcals, entre ells l’anglesenc Pol 
Zamora que al llarg d’aquest any n’ha estat l’hereu.

Al llarg del matí es van fer els exàmens i a la tarda l’acte 
oficial de proclamació amb la presència del president del 
Consell Comarcal de la Selva, Martí Pujals, el president 
del Foment de les Tradicions Catalanes, Arnau Ahktar, i 
diversos representats dels municipis participants.

Moltes felicitats Abril!!!
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ÀREA D’URBANISME

Reinventem el carrer Indústria 

El 7 de maig es va inaugurar l’exposició “Arrela’t Lab” a 
L’Arcada de Can Verdaguer, amb estudiants del Grau en 
Estudis d’Arquitectura de la UdG, dirigits pel professor 
Pau Ventura. Els estudiants van presentar vuit projectes 
sobre la transformació urbanística d’Anglès, amb gran 
assistència de veïns. Veient l’alta participació, tot i la data 
escollida, es va organitzar una segona sessió el 14 de 
juny, per a tots aquells qui no haguessin pogut assistir a 
la inauguració. Tot i que el

professor Ventura no va poder ser-hi, per motius personals, 
tal com s’havia organitzat es van presentar i debatre les 
propostes i les seves implicacions. Les presentacions van 
destacar la influència de la nova variant sobre el municipi, 
així com la importància de la mobilitat sostenible, la 
biodiversitat urbana i la creació d’espais verds.

Les conclusions de la primera jornada van subratllar 
la necessitat de desenvolupar els Plans d’Actuació 
Urbanística (PAU) aturats i la pacificació del carrer 
Indústria, convertint-lo en un sol sentit per als vehicles 
i prioritzant els vianants amb voreres amples, mobiliari 
urbà i millor il·luminació. També es va destacar la 
necessitat de millorar els carrers afectats, com el carrer 
Verneda, Ponent, Nord i Eixample.

ÀREA DE MEDI AMBIENT

Recollida de VOLUMINOSOS I PODA

Aquest servei el tenim tots els dissabtes al matí i funciona 
de la següent manera:

1) Perquè us fem la recollida cal trucar al telefon de 
l’Ajuntament – extencio 1 (servei PaP) o passant un 
correu a papangles@stf.cat. En la trucada o en el correu 
cal que ens faciliteu les següents dades: 

- Nom usuari
- Telefon
- Adreça
- Numero d’embalums i especificant si es tracta de 

voluminosos o poda.

2) S’ha de treure a fora el carrer , abans de les 8 del matí 
del dissabte. Es pot treure el divendres al vespre.

Reposició de cubells

En la Memòria Tècnica presentada per la UTE corresponent 
a la RECOLLIDA DE RESIDUS PORTA A PORTA, es va 
preveure una reposició de cubells del 5% per a possibles 
incidències.

No obstant això, tot i no haver arribat als dos anys de 
contracte, aquest 5% de reposició de cubells ja s’ha 
superat amb escreix degut a múltiples incidències per 
pèrdua, robatori o trencaments. Durant aquest període, 
en alguns casos concrets fins a tres vegades s’han 
reposat cubells des de l’entrega en la implantació del 
servei porta a porta.

Convingut per ambdues parts, cal conscienciar a la 
població de la importància de cuidar i vigilar el material 
que se’ls hi ha entregat per a fer la recollida porta a porta. 

Per aquest motiu, tal i com s’ha acordat, davant una 
incidència d’aquest tipus, la UTE entregarà la primera 
reposició del cubell de forma gratuïta. 

A partir de la segona reposició, el cubell es facturarà a 
l’habitatge que el sol·liciti. 

Els preus que s’establiran per als diferents cubells són 
(IVA no inclòs):

Cubell de 40L multi residu amb xip 20,0 €

Cubell de 20L orgànica amb xip 16,6 €

Cubell de 10L reixat interior 11,2 €

Informar-vos que a partir de l’1 d’Agost de l’any en 
curs aplicarem aquests preus als habitatges en cas de 
segones reposicions.

IMPORTANT:

MÀXIM 5 EMBALUMS PER RECOLLIDA. SI EN TENIU 
MÉS REPARTIU LA RECOLLIDA EN DOS DISSABTES

NO TREIEU ELS EMBALUMS SI NO US HEM 
CONFIRMAT LA RECOLLIDA

Durant la segona jornada es va debatre específicament 
sobre el carrer Indústria. Es van recollir aportacions dels 
assistents, com la urgència d’un projecte definit abans 
de la inauguració de la variant. Els veïns van expressar 
preocupació per les condicions de manteniment del 
carrer, prioritzant la funcionalitat per sobre de l’estètica, 
i van valorar positivament l’aparcament pròxim als 
comerços.

També es va tractar la preocupació per l’incivisme, amb 
la necessitat de reduir la velocitat dels vehicles, regular 
l’ús de patinets elèctrics i evitar la conducció temerària.

Aquestes jornades han permès conèixer les propostes 
dels estudiants i participar activament en el debat 
sobre el desenvolupament urbanístic del municipi. Les 
idees recollides serviran com a base per a futurs plans 
d’acció, assegurant un creixement sostenible, inclusiu i 
respectuós amb l’entorn natural.

En conclusió, aquestes jornades han estat una plataforma 
d’innovació i participació ciutadana, demostrant la 
importància de la col·laboració entre la comunitat 
acadèmica i els ciutadans per un futur millor per a Anglès.
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ÀREA DE TERRITORI

Pla de manteniment de camins

Dins del pla de manteniment de camins forestals que es 
va realitzant anualment, aquest mes de juliol s’han portat 
a terme treballs de reparació, arranjament i millora de 
diferents camins forestals de titularitat pública.

En concret s’ha arreglat el camí que connecta la 
carretera de Santa Coloma de Farners amb l’ermita de 
Sant Pere Sestronques passant per Can Rossinyol, d’una 
longitud d’1,8 kilòmetres, i també s’ha millorat el camí 
que connecta el polígon industrial d’Antex amb l’ermita 
de Sant Pere, passant per les granges d’en Miquel Pol, i 
d’una longitud de 2 kilòmetres (inclòs en la ruta dels 
avellaners i també inclòs dins dels camins de la Selva). 

El manteniment dels camins forestals és essencial per 
garantir l’accessibilitat, la seguretat i la protecció del 
medi ambient. Aquestes millores són vitals per a la tasca 
dels bombers, especialment en la prevenció i extinció 
d’incendis forestals. 

Aquests camins permeten un accés ràpid i segur a zones 
forestals i alhora faciliten les operacions d’emergència en 
cas d’incendi i garanteixen l’accés a diverses masies de 
la zona.

Obertura de la Variant d’Anglès

El Departament de Territori preveu obrir la variant d’Anglès 
a partir del setembre, després que les obres entrin en la 
última fase. 

Així ho va comunicar a l’Ajuntament d’Anglès la consellera 
Ester Capella el passat 14 de juny en una visita d’obres, 
on va recordar que el projecte és “el més important” 
que executa el Departament a la demarcació de Girona 
actualment.

El cost total de l’obra s’enfila als 30 milions d’euros 
i consta d’un traçat d’1,6 km amb un túnel d’uns 500 
metres. La variant connectarà la N-141e i la C-63 sense 
necessitat de passar per dins del poble. 

Territori calcula que uns 5.000 vehicles diaris que 
actualment creuen Anglès, sobretot camions, passin a fer 
servir aquesta variant.

En el darrer butlletí municipal, des 
de la pàgina del grup d’Esquerra, 
així com també en unes 
declaracions al Punt Avui, es van 
fer unes afirmacions que creiem 
que hem de contrastar i posar en 
context.

Sobretot perquè quan es fan segons 
quines afirmacions cal ser curós en el “què” s’afirma i en 
el «com» s’afirma.

«Anglès és el penúltim ajuntament de la comarca de la 
Selva en rebre subvencions provinents del Fons Next 
Generetion de la Unió Europea, que podrien ajudar a 
la millora de les inversions del poble. Aquest fet indica 
la poca implicació de l’Equip de Govern en la cerca i la 
gestió de projectes amb finançament subvencionat»

Si el grup d’Esquerra vol fer afirmacions com aquestes 
sobre les sol·licituds de Fons Next Generetion, pensem 
que el primer que hauria d’haver fet era informar-se 
sobre si l’Ajuntament d’Anglès havia participat o no en la 
convocatòria del fons Next Generetion.

En cas d’haver-s’hi interessat, se li hagués indicat que en 
l’expedient X2022000605 que porta per títol «Subvenció 
Ajuts Next Generetion UE – Programa de Impulso a 
la Rehabilitacion de los Edificios Públicos (PIREP) per 
a Entitats Locals» hi trobaria tota la tramitació de la 
sol·licitud. Veuria que en l’expedient hi ha 86 documents 
que permeten recórrer, dia a dia, acció a acció, tota la 
feinada que des de diverses regidories i serveis municipals 
es va fer al llarg de molts mesos per aconseguir aquesta 
subvenció. 

Malgrat tots els esforços, la sol·licitud de l’Ajuntament 
d’Anglès no va ser una de les 180 propostes seleccionades, 
d’entre les prop de 900 propostes presentades. De la 
comarca de la Selva, hi vam participar Blanes, Caldes de 
Malavella, Riells i Viabrea i Anglès. Dels quatre municipis, 
només Blanes va aconseguir la subvenció. 

Una feina ingent al llarg de gairebé 15 mesos (des del 17 
de març de 2022 data d’inici de l’expedient fins al 27 de 
juny de 2023 quan va sortir la resolució definitiva) que 
no es mereix, en absolut, la desqualificació gratuïta del 
grup municipal d’Esquerra afirmant “poca implicació”. 
Des d’aquí el nostre reconeixement al regidor David 
Bohigas que va lluitar de manera ferma i entusiasta per 
aconseguir aquesta subvenció. 

Si haguéssin preguntat, també els hi hauriem explicat 
que pel que fa a l’altra línia de fons Next Generetion, la 
dels «Plans de Sostenibilitat Turística en Destinacions 
per entitats locals» l’Ajuntament d’Anglès no hi va 
participar de manera voluntària perquè es va apostar 
per  una iniciativa de caràcter supracomarcal (també 
subvencionada) i encapçalada per la Diputació de Girona 
i la Universitat de Girona que amb el nom de «Girona 
Patrimoni Actiu» proposava 9 operacions a la província 
de Girona orientades a recuperar, protegir, conservar 
i valoritzar el patrimoni arquitectònic, cultural, històric 
i natural del territori a través de la generació de valor 
econòmic, social, cultural, turístic i de coneixement amb 
un fort component innovador. 

Aquesta subvenció es va aconseguir i és la que ha 
permès adequar, sonoritzar i museïtzar les naus Burés. 
L’expedient és el X20199000755 per si l’equip d’Esquerra 
vol consultar entre els 1164 documents que van des del 
16 d’abril de 2019 fins al  25 de juliol de 2024 – sis 
anys de tramitacions- i valorar si hi ha o no «implicació 
en la cerca i gestió de subvencions». Posats a informar-
se, també poden consultar l’expedient X2019001645 
PUOSC 2020-2024. Una subvenció de 250.000 euros 
demanada, aconseguida, gestiona i justificada que ha 
permès la millora de la xarxa de clavegueram i de les 
teulades de la Burés.

L’altra afirmació que volem contrastar va aparèixer en el 
diari el Punt Avui: 

«l’Ajuntament té poca transparència». 

Amb bona voluntat i intentant posar en context aquesta 
afirmació volem entendre que el grup d’Esquerra, que com 
ells mateixos afirmen en l’entrevista acaben d’entrar en 
el món municipal, no sap ben bé què és la transparència 
en un ajuntament i com es valora, perquè precisament 
l’Ajuntament d’Anglès forma part del poc més del 10% 
d’ajuntaments de Catalunya amb un segell d’excel·lència 
en Transparència. Altra cosa és que es vulguin referir a 
que ens cal millorar en comunicació (creiem que la cosa 
va per aquí) un aspecte en el qual hi estem completament 
d’acord.

Entenem, valorem i necessitem la feina de l’oposició.  
Tots treballem per millorar Anglès i la relació entre grups 
és bona. Només demanem rigor en les paraules, respecte 
institucional i preguntar i informar-se bé de les coses 
abans de fer segons quines afirmacions. 

Bon estiu i ens veiem a les Gales!
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ELS AMICS DE LA BIBLIOTECA, MÉS ACTIUS 
QUE MAI!

Us fem un breu resum de les activitats realitzades durant 
el curs 2023-24. Com a novetat, dir-vos que ens vam 
estrenar amb l’organització de concerts de música clàssica 
de petit format amb un concert de la soprano anglesenca 
Tània Matas i un altre, pel Remei, de la violista  Mireia 
Carreras i el pianista Marc Romero. En l’apartat musical 
hi hem d’afegir les nostres ja tradicionals sortides al 
Liceu i, pel que fa a les arts escèniques, les sortides i els 
clubs de lectura al TNC. Teatralment parlant, també vam 
celebrar les mestres de la república amb l’organització 
d’un espectacle de teatre professional titulat La primera i 
les mestres de la república. 

Hem fet visites culturals a casa i a l’estranger de la mà 
de la historiadora Assumpta Montellà, un cicle titulat 
Lletres i Vins que relacionava la cultura del vi i els còmics 
i diferents presentacions de llibres. Com ja sabeu, també 
ens vam citar mensualment a la Burés per visionar el bo i 
el millor del cinema català (Cicle Gaudí). 

Segur que ens deixem coses, però en podeu veure un petit 
recull a les fotografies que acompanyen aquest escrit.  

I AQUEST 2024-2025?

Per aquest 2024 seguirem oferint-vos activitats en 

aquesta mateixa línia amb l’objectiu de ser un referent 
municipal en l’organització de sortides i activitats 
culturals. Així, us informem de les principals activitats que 
tenim entre mans:

LLEGIM EL TEATRE: seguim amb les sortides i clubs 
de lectura del TNC.  

LICEUBIB: clubs de lectura i sortides al Gran Teatre del 
Liceu. 

CONCERTS: volem oferir concerts de música clàssica 
en directe.

CICLE GAUDÍ: cinema català a la Sala U d’octubre de la 
Burés el quart divendres de mes.

Dates, hores i propostes concretes als nostres canals de 
comunicació:

@amicsbibliotecabaux

Amics Biblioteca Joaquim Bauxell

guarda’t a contactes aquest número de telèfon 
621193996 i demana unir-te a la nostra llista de difusió

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Benvolguts veïns i veïnes, 

 
 
Des d’Esquerra Anglès, reivindiquem la nova política municipal que posa la transparència i 
l’accés a la informació al centre. Som conscients que una de les principals queixes que ens ha  
arribat és la manca d'informació sobre les activitats i esdeveniments del nostre municipi. Per 
aquesta raó, proposem la instal·lació d'un plafó digital informatiu que actualitzés de manera 
contínua i permetés que tothom estigui al corrent de les informacions municipals. 

Un dels casos recents que exemplifiquen aquesta necessitat és la confusió sobre la data de 
l'aplec de la sardana. Moltes persones no en van estar informades. Un altre cas va ser la 
manca d'informació sobre el canvi de la parada de la TEISA durant els dies que s'asfaltava el 
carrer Indústria. Aquestes situacions es podrien evitar amb un accés fàcil i immediat a la 
informació. 

 
D'altra banda, volem destacar la nostra preocupació per la manca d'aposta de l'Ajuntament 
d'Anglès per les energies sostenibles. Aquest any, s'ha eliminat la bonificació de l'impost de 
circulació per als cotxes híbrids i elèctrics, una mesura que considerem un pas enrere en la 
lluita contra el canvi climàtic i en la promoció de la mobilitat sostenible. 

Per això, des d’Esquerra Anglès, proposem que a les ordenances fiscals de l’any vinent 
s'inclogui una bonificació del 50% per als vehicles híbrids i elèctrics. Creiem fermament que 
aquest incentiu és necessari per fomentar l’ús de vehicles menys contaminants i per contribuir 
a la millora de la qualitat de l’aire d’Anglès. 

Som conscients que amb aquestes dues propostes milloraríem moltíssim la vida dels 
Anglesencs i les Anglesenques. 

 
 
Des d’Esquerra Anglès us convidem a afegir-vos al nostre projecte i a ajudar-nos a fer un 
Anglès millor. Podeu contactar amb nosaltres a través de les nostres xarxes socials o del 
nostre correu electrònic: erc-grupangles@gmail.com 

Només ens queda desitjar-vos un bon estiu i ens retrobem al setembre. 
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ESCOLA POMPEU FABRA

STEAMCONF

El divendres 19 d’abril una representació del nostre alumnat 
de P6 va poder gaudir d’una experiència inoblidable: 
Vam estar convidats a la 9ª Conferència Internacional 
d’Aprenentatge “STEAMCONF” que es va celebrar a la 
Universitat Pompeu Fabra de Barcelona. Els alumnes de 
l’escola van exposar i presentar un dels projectes que s’han 
dut a terme a l’escola “El món està a les nostres mans”. 
Aquest projecte treballa la conscienciació i respecte vers el 
medi ambient i integra el treball de la robòtica i llenguatge 
computacional per fer front a aquest repte social.

El nostre projecte va néixer un dia a l’hora de tutoria 
quan estàvem parlant que feia mesos que no plovia i les 
conseqüències que portaria ja que teníem el pati molt sec. 
Vam parlar del canvi climàtic i entre tots vam proposar 
fer un treball d’investigació sobre aquest tema. La nostra 
finalitat era conèixer de primera mà què és el canvi climàtic 
i com podem combatre’l, aportant-hi el nostre gra de sorra.

Després de compartir amb el grup classe els resultats de les 
nostres investigacions vam veure que el canvi climàtic és 
un problema global de tota la societat, que afecta grans i 
petis, i cal posar-hi solució.

Amb els nostres companys de classe vam veure que podíem 
aportar el nostre gra de sorra.Sabem que el vidre es llença 
al contenidor verd, però ens vam adonar que sovint, les 
ampolles que hi llancem encara porten el tap de plàstic i/o 
metall i això fa que no siguem eficients.

Va ser llavors quan vam decidir crear un robot que 
contribueixi en la gestió del reciclatge, separant taps de 
metall i taps de plàstic. Cada grup va dissenyar el seu propi 
robot. A la Fira hi vam presentar dos dels robots construïts 
pels infants de P6. Per programar-ho vam utilitzar l’aplicació 
de Lego Spike.

Per finalitzar el nostre treball vam fer fotos dels robots i els vam 
penjar al googlesites perquè els internautes poguessin veure 
la nostra contribució en la lluita contra el canvi climàtic.

Un cop acabada la presentació vam demanar la col.
laboració dels participants del nostre taller per a poder 
buscar una solució a través de la millora del reciclatge. I tot 
seguit en vam fer una posta en comú.

Finalment els hi vam voler explicar el significat 
del nostre logotip. Des del nostre punt de vista 
és important cuidar i respectar el món on vivim, 
el planeta és casa nostra i hem de cuidar-lo, 
hem de ser conscients de la importància dels 
nostres actes i de l’ús que fem de les noves 
tecnologies i la robòtica. És per això que el 
futur està a les nostres mans.

BOTIGUES I SEERVEIS DEL POBLE

Durant aquest trimestre, els alumnes de l’escola 
han tingut l’oportunitat de conèixer de prop 
algunes botigues i serveis que donen vida al 
nostre poble. Aquesta activitat, ha tingut com 
a objectiu conscienciar als infants sobre la 
importància del comerç local i els serveis que 
ens envolten.

Cada visita ha estat una lliçó en si mateixa, on 
els nens i nenes han après sobre els diferents 
productes i serveis que ofereixen, així com sobre 
el treball i l’esforç que hi ha darrere de cada 
negoci. En aquestes visites, els comerciants 
han compartit les seves experiències i han 
explicat als alumnes com es gestionen les seves 
empreses, des de la compra de productes fins 
a l’atenció al client. A més de les botigues, els 
alumnes han conegut altres serveis, com la 
fusteria, serralleria i paleteria. 

Aquestes visites no només han estat educatives, 
sinó que també han fomentat valors com la 
responsabilitat, la cooperació i la solidaritat. 
Conèixer els comerços i serveis del poble ha 
ajudat els alumnes a valorar més el seu entorn 
i a sentir-se part activa de la seva comunitat.

Aquesta experiència ha deixat una empremta 
positiva en els infants, que ara veuen les 
botigues i els serveis amb una nova perspectiva. 
Com a resultat, es pretén seguir organitzant 
aquest tipus d’activitats en el futur, reforçant 
així els vincles entre l’escola, els comerços i els 
serveis locals. Les botigues i els serveis no són 
només negocis; són l’ànima del nostre poble. 
Iniciatives com aquesta ens recorden la seva 
importància i ens animen a continuar recolzant 
el comerç local, assegurant així un futur pròsper 
i cohesionat per a la nostra comunitat.
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LA BIBLIOTECA NO TANCA PER VACANCES

Aquest estiu torna el #BiblioestiuBauxell que és la programació 
especial que fem durant els mesos de juliol i agost. 

Hem programat hores del conte amb la Reina del Silenci però també 
amb convidats com l’Eva Rondalles o l’aula de natura El Meandre, un 
taller de punts cantoners i un de xapes, un laboratori de lectura amb 
un llop com a protagonista, sessions fresquetes de cinema familiar i 
tardes de jocs de taula. 

A part de les activitats programades, pels que ja saben llegir tenim 
dues propostes lectores, una al voltant d’un tema que cal reflexionar-
hi com és el canvi climàtic, creada pel Servei de Biblioteques, i un 
carnet de viatge lector de la Fundació Jaume Bofill. Una pila de 
lectures que us esperen per a ser llegides i viscudes, passeu per la 
biblioteca i us n’informarem. 

Ens han visitat, com cada mes, els usuaris del centre de dia «El Molí 
de Cuc» i hem llegit i parlat sobre les tradicions de Sant Joan o les 
plantes remeieres i les dones del grup de patchwork han continuat 
treballant en diversos projectes i compartint coneixements. També 
hem continuat amb el club de lectura i el cinefòrum, aprofitant que 
formàvem el projecte de Biblioteques amb DO hem llegit «El festí 
de Babette» i visualitzat la pel·lícula «Chico y Rita», mesclant àpats, 
literatura i cinema d’animació. 

Sabieu que la biblioteca també sortim del carrer Indústria? Per 
exemple cada mes la Reina del Silenci va a explicar contes a la Llar 
d’infants El Cucut, els dimarts d’estiu muntem la bibliopiscina amb 
llibres i revistes per llegir a la tovallola i cada final de juny sortim al 
bosc per descobrir les plantes ratafiaires de l’entorn. 

Aprofiteu les estones de calma per llegir, deixeu-vos aconsellar per 
l’equip de la biblioteca, veniu a tafanejar tot el que tenim (novel·les, 
pel·lícules, revistes, llibres de coneixements, còmic) i també feu un 
cop d’ull al catàleg digital de les biblioteques «Bibliodigital» https://
biblioteca.ebiblio.cat/.

També hem obert un nou canal de comunicació a WhatsApp on 
trobareu totes les notícies, la cartelleria, les novetats i els avisos.   

A les xarxes ens podeu trobar a Instagram, a Facebook i a la pàgina web 
de la biblioteca. A les fotografies us deixem un QR per a cadascuna. 

Recordar-vos que obrim totes les tardes de 16-20h, els dimecres pel 
matí de 9-13h i els dimarts de 10 a 13h som a la bibliopiscina. 

Moltes gràcies a tots els que feu gran la Biblioteca Joaquim Bauxell!

         
Laia, Maribel, Conxi i Esteve
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AGRUPACIÓ SARDANISTA I CULTURAL FLORICEL 

Aquest passat mes de juny, com cada any, vam celebrar 
el nostre Aplec de la Sardana, enguany en la seva 70a 
edició. Per commemorar aquesta efemèride, hem 
organitzat els actes habituals i, a més, alguns de nous. 
Hem volgut fer un reconeixement especial a Pere Masats 
i Vilata com a compositor de sardanes, entre les quals 
destaca "Floricel", dedicada a la nostra entitat. També 
volem destacar la seva contribució com a component de 
l'As d'Anglès i fundador de la fàbrica de llapis Alpino, així 
com altres activitats realitzades al nostre poble.

Ens van acompanyar al matí les Puntaires del Remei 
d'Anglès, la Colla de Geganters, i l'Agrupament Escolta 
i Guia Sant Miquel. Durant aquest mateix matí, vam 
organitzar el Concurs de Dibuix Alpino Pere Masats, amb 
llapis de colors, sobre el tema "Anglès i la Sardana". 
Vam comptar amb una trentena de participants, als 
quals l'empresa Alpino va facilitar lots de llapis de colors 
i ceres per obsequiar els autors dels millors dibuixos, 
seleccionats per un jurat.

En aquest aplec, celebrat al Parc de la Font del Canyo, 
també vam organitzar un dinar popular, al qual van 
assistir més d'un centenar de persones. Voluntaris de 
l'Agrupament Escolta Sant Miquel, de l'Associació Trama i 
altres persones del poble ens van ajudar a servir el dinar, 
per la qual cosa els estem molt agraïts. Ens agradaria 
poder tornar a organitzar un dinar popular l'any vinent.

A la tarda, es va fer l'entrega del Premi Floricel Rosa d'Or, 
iniciat l'any 1967. Enguany, aquest reconeixement va 
ser per a Teresa Vives i Mariné, sardanista de Reus que 
ha dedicat més de 50 anys a ballar, ensenyar i informar 
sobre la sardana a través de la ràdio. Volem felicitar-la, 
així com als sardanistes de Manresa per ser proclamada 
Capital de la Sardana 2024. Aprofitem per agrair a totes 
les persones, empreses, comerços i entitats la seva 
col·laboració, que ens ajuda, any rere any, a continuar 
celebrant el nostre aplec.

El dissabte 29 de juny es va dur a terme el primer 
Concurs Musical Pere Masats i Vilata, obert a totes les 
formacions musicals que desitgessin participar. Les peces 
presentades havien de fusionar qualsevol estil musical 
amb la sardana. La inscripció i presentació d'obres es va 
poder fer fins al 10 de maig.

La sala U d’Octubre es va emplenar amb més de cent 
persones que van seguir la interpretació dels cinc grups 

participants. Un jurat compost per persones del món 
musical i literari va ser l'encarregat de valorar les obres 
presentades, atorgant el primer premi de 1.000 euros i el 
segon premi, de 500 euros, a les millors composicions. El 
públic va decidir, amb les seves votacions, el guanyador 
del Premi Popular, dotat amb 300 euros.

Els guanyadors van ser Madamme Mustash amb la peça 
"Bram de vida" (primer premi), Nil Verdú amb "Respir de 
sardana" i Mapapi amb "Ventilar-me" (segon premi ex 
aequo). El Premi Popular va ser per al Tren d’Olot amb "La 
Sardana d’en Quimet". La valoració del concurs ha estat 
positiva i esperem poder continuar-lo en els propers anys.

Aquest concurs no hauria estat possible sense l’ajuda 
de l’Ajuntament, que ens va proporcionar l'espai i suport 
econòmic, del grup de teatre Bambolina, que ens va 
proporcionar la infraestructura de llum i so, de l’escola 
de música Som Música, de la família Masats que ens 
va permetre utilitzar el seu cognom, de les empreses 
patrocinadores i dels patrocinadors particulars, així com 
de les persones que van ajudar a redactar les bases i del 
jurat.

Durant els tres primers divendres de juliol, hem ofert 
tres audicions de sardanes amb les cobles Principal de 
Banyoles, Baix Empordà i Vila de la Jonquera. L’afluència 
de balladors i balladores ha estat molt bona. També hem 
pogut tornar a fer una sessió de sardanes interpretades 
per una cobla de músics voluntaris a les escoles del 
nostre poble i a la de la Cellera. Enguany, s’ha explicat als 
nens i nenes la figura de Pere Masats i Vilata. Els músics 
van presentar cadascun dels instruments de la cobla i 
van interpretar tres sardanes, dues de les quals van ser 
ballades pels nens i nenes. Després van treballar a classe 
el que havien après i van lliurar uns murals que vam 
exposar a l’aplec. La valoració d’aquesta activitat és molt 
positiva. Cal dir que, sense la generositat dels músics, 
que venen de manera totalment altruista, i la bona 
predisposició dels mestres de música de les escoles, no 
seria possible. Els volem expressar el nostre més sincer 
agraïment.

Des de l'Agrupació Sardanista i Cultural Floricel, us volem 
animar a fer-vos socis de la nostra entitat per poder 
treballar més per la nostra dansa i la nostra cultura.

**BON ESTIU! SALUT I SARDANES!**

La Junta de Floricel
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LA TRAMA - JOVENT ANGLESENC

Segurament molts de vosaltres encara no ens acabeu de conèixer, 
ja que fa pocs mesos que hem començat a caminar... tot i això, ha 
sigut un primer semestre molt actiu. Moltíssimes gràcies a tothom 
que ha participat en alguna de les activitats que hem organitzat. 
Des de la parada i lectura del manifest a la Fira de Sant Antoni, 
com al bus al Combat de Corrandes de Montagut, les tardes de 
Kinball al pavelló poliesportiu, la I Vertical a Santa Bàrbara o al 
cicle de vermuts musicals. També hem col·laborat amb l’Ajuntament 
d’Anglès durant les Nits de Jazz i hem suat la cansalada perquè 
ningú passés set muntant la barra.

Si encara no heu pogut venir o voleu repetir: queda un vermut 
musical a l’11 d’agost amb Lakaste als Jardins de Can Cendra a les 
12h! També teniu una cita al 14 d’agost a les 21h amb la primera 
vesprada de Ball Folk. No us ho podeu perdre!

Us animem a seguir-nos la pista a l’Instagram: @latrama.anglesenca. 

T’interessa formar part de la Trama o tens propostes? Escriu-nos!

PENYA BARCELONISTA D’ANGLÈS

Hola Anglesencs, Estem en ple estiu però, encara que no hi hagi partits de futbol, a la Penya no descansem. Fa només 
unes setmanes vam organitzar la segona edició de la Kings Lliga, un torneig de futbol sala amb alguna norma addicional 
manllevada de la Kings League de Gerard Piqué i Ibai Llanos. Ja és el segon any que organitzem el torneig i estem molt 
contents de la rebuda que ha tingut tant d’equips com de públic. Enguany es van apuntar 16 equips d’Anglès i rodalia, 
un èxit total. L’augment de participants va fer que passéssim de les 12 hores de torneig de l’edició anterior a les 16 
d’aquesta (el primer partit es va celebrar a les 8 del matí i la final es va disputar al voltant de les 12 de la nit). 

El guanyador va ser, per segon any consecutiu, el “Iaies F.C”, que va guanyar a penals el “Cubates del Caribe”. Moltes 
gràcies a tots els equips, a tothom que es va acostar al pavelló al llarg de la jornada i a tots els col·laboradors.

Us deixem que tenim feina a organitzar el torneig de botifarra de Gales. Bon estiu!

AMICS DE SANTA BÀRBARA

Exposició “Galeria d’Ermitans de Santa Bàrbara” a les 
Gales d’Anglès

En el marc de les Gales d’Anglès, els Amics de Santa 
Bàrbara presentarem l’exposició “Galeria d’Ermitans de 
Santa Bàrbara”. Aquesta mostra fotogràfica, que es podrà 
visitar els dies 30 i 31 d’agost i 1 de setembre, recull les 
imatges de tots els ermitans proclamats des del 1996 fins 
a l’actualitat.

La figura de l’ermità és un títol honorífic atorgat a aquelles 
persones que han demostrat una dedicació excepcional en 
la restauració i manteniment de l’ermita de Santa Bàrbara. 
Aquest reconeixement posa en valor la tasca de tots els 
voluntaris que han contribuït a preservar aquest indret 
emblemàtic del nostre municipi i de les Guilleries.

L’exposició es complementarà amb una mostra de poemes 
publicats per Avel·lí Rovirola a la revista “L’Amic” de 
Bonmatí. Amb aquesta exposició, el consell de redacció de 
la revista va voler retre un sentit agraïment a un dels seus 
col·laboradors, traspassat el passat mes de gener. Avel·lí 
Rovirola, fou el primer ermità de Santa Bàrbara. 
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BUG2024

Hem trigat uns dies a recuperar-nos, però volem aprofitar 
aquest breu espai per agrair a totes les persones que han 
participat del BUG. Any rere any, enteneu que propostes 
com la nostra són una aposta molt arriscada en l’entorn en 
què ens trobem. El cost, tant emocional com material, de 
dur-ho a terme és alt i desgastant.

Per això, gràcies per respectar-ho i participar en la festa del 
BUG.

Gràcies a tot el públic que vau venir al BUG a gaudir i a fer-
ne un lloc on celebrar la música i l’amistat. Hem rebut tot el 
vostre suport i estima. G ràcies a totes i tots els artistes per 
la vostra dedicació en preparar unes actuacions d’aquest 
nivell i posar tot el vostre talent i qualitat a l’escenari.  
Gràcies a les nostres amigues, amics i família per l’ajuda 
incondicional i per aguantar-nos durant tots aquests mesos 
de feina.  Gràcies a tothom que, d’una manera o altra, ha 
participat en fer possible aquesta tercera edició. 

Ens acomiadem amb un somriure i molta gratitud, esperant 
veure-us a la propera edició del BUG. Fins aviat! 

@unafotilloo
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CONSELL LOCAL DE LA REPÚLICA

La simbologia

No és gens d’estrany que una nació vulgui ser lliure, governar-se per 
ella mateixa. O és que potser els espanyols els agradaria ser governats 
des de París, o els portuguesos des de Madrid?  No hi ha país al món 
que permetria perdre la seva llibertat. Per què doncs els catalans ens 
hem de resignar? Per què hem d’acotar el cap a ser governats per uns 
altres? Per què no podem voler ser com la resta del món lliure? Aquestes 
preguntes, aquest anhel de llibertat, és el que representa la bandera 
estelada. Al llarg de la humanitat les civilitzacions i també les persones 
com a individus s’han relacionat i representat a través de la simbologia.  
Aspectes religiosos, polítics, científics, socials, artístics... Tot té un símbol. 
L’estel no és res més que el símbol de llibertat, i les quatre barres, el 
símbol d’identitat, el que som, catalans.

Història dels orígens de l’estelada:

Els seus orígens es remunten a la independència de Cuba (1898). 
Aleshores, els Cubans, que vivien sota el jou espanyol, van decidir aixecar-
se en armes i lluitar per la llibertat de la seva nació. Com tota revolució, 
els va fer falta un símbol per aglutinar i representar aquestes idees. Van 
agafar els colors de la seva identitat, el blau i blanc, i van afegir-hi el 
símbol de la llibertat, l’estel. L’èxit de la revolució va fer que molts catalans 
s’hi emmirallessin. El 1908, un grup de joves de la Unió Catalanista i del 
Comitè Pro Catalunya van idear per primera vegada l’estelada catalana, i 
l’artífex va ser Vicenç Albert Ballester. Aquella nova bandera de combat va 
aparèixer a la premsa per primer cop el 1918, al periòdic L’Intransigent. 
A partir d’aquí moltes organitzacions i partits la van començar a utilitzar, 
però sobretot va fer-se realment popular en el moment que Francesc 
Macià la va adoptar pel seu partit, Estat Català (1922).

Escrivim aquest text relacionat amb la bandera que simbolitza la nostra 
llibertat perquè  el passat mes d’abril, un reduït grup de persones va fer 
caure l’estelada de ferro que vam col·locar a l’entrada del poble. Mesos 
enrere, tres persones, potser els mateixos, ja s’havien dedicat a treure 
estelades municipals de diversos pobles de la zona. Es movien de nit i 
anaven tapats de dalt a baix. Tot i això, una dona valenta, en sentir-los, va 
baixar al carrer, s’hi va enfrontar i els va gravar. La cara no se’ls veu, però 
sí que en sabem la marca del cotxe i la matrícula: Peugeot 5008 blanc, 
6367 LXP.

Volem dir-los que no ens rendirem. I si no la poden tolerar, nosaltres els 
donarem dues tasses.

Des d’aquestes línies us demanem que ens ajudeu a recaptar fons per 
poder-ne col·locar una altra. Ara que ja tenim l’entrada sense obres, 
ajudeu-nos a fer que en llueixi una altra amb tota la seva esplendor. Que 
tothom que entri Anglès sàpiga que aquest és un municipi fidel a l’Estat 
Català. Ara més que mai, reivindiquem-la! No deixem de ser catalans! I no 
deixem de reclamar la llibertat!

ANGLÈS PER LA INDEPENDÈNCIA

NOU LOCAL PER ANGLÈS PER LA INDEPENDÈNCIA I 
PEL CONSELL LOCAL DE LA REPÚBLICA.

L’Associació Anglès per la Independència us informa 
d’un canvi important: ens traslladem a un nou local. 
Després de tres anys al local del Carrer Nord, 33, ens 
acomiadem d’aquest espai que tan amablement ens van 
cedir els seus propietaris. Els volem expressar el nostre 
més sincer agraïment per haver-nos permès utilitzar-lo 
durant tot aquest temps.

El nou local està ubicat al Carrer Girona, 13. Agraïm 
també als propietaris cedir-nos aquest espai, que també 
compartirem amb el Consell Local de la República. 

Aquest canvi ens permetrà continuar amb la nostra 
tasca en un entorn renovat i amb bones condicions per 
organitzar les nostres activitats i reunions.

Amb el lema Fem més curt el camí. Independència!, 
aquest any ens preparem per a la Diada de l’11 de 
setembre. Aquest lema, presentat pel nostre president 
Lluís Llach, reflecteix el desig de seguir avançant cap a 
l’objectiu de la independència. En un moment crucial 
per a Catalunya, és essencial no perdre temps i treballar 
incansablement per aconseguir el nostre somni.

Des de l’Assemblea Nacional Catalana, pressionem 
els partits polítics perquè treballin unitàriament i de 
manera efectiva per a la independència. Denunciem les 
polítiques unionistes i de submissió a l’Estat espanyol, 
i donem suport a aquells que encara estan perseguits 
per la justícia espanyola. La lluita continua perquè ningú 
quedi enrere

Aquest 11 de setembre, us animem a unir-vos a 
nosaltres en la Diada. 

Fem sentir la nostra veu i treballem junts per fer realitat 
el somni d’una Catalunya independent. La vostra 
participació és crucial per mostrar la nostra determinació 
i força.

Us esperem a la Diada de l’11 de setembre de 2024!

**BON ESTIU! SALUT I INDEPENDÈNCIA!**
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CLUB ESPORTIU ANGLÈS

Benvolguts/es.

En primer lloc espero que tothom qui ens llegeixi en 
aquest butlletí estigui bé de salut que al final és lo més 
important, tot allò altre és passatger, els temps no para 
mai, avui soms aquí demá soms allà, els més petits avui 
son benjamins i amb quatre dies ja son juvenils o sèniors 
jugant al 1er equip del Club Esportiu Anglès, Tots els que 
hem jugat en aquest Club Centenari (1920) uns de casa 
i altres de fora, ens ha deixat una pàtina d’enyorança 
recordant vells temps i sobretot d’una amistat que és per 
sempre.

L’amistat un dels pilars fonamentals i més importants 
dels valors que intentem inculcar els nostres jugadors i 
jugadores en les primeres fases del futbol formatiu, sense 
perdre de vista, l’educació familiar, i l’educativa, que fan 
finalment que el jugador sàpiga competir amb l’esport 
i més endavant amb la mateixa vida. El més important 
d’aquesta formació, son joves que l’endemà puguin dir 
“jo vaig jugar el Club Esportiu Anglès”.

Perdoneu aquest petit desviament de comentari, pèro 
“algú ho havia de dir” que nosaltres a part de dirigir el 
Club, també ens interessa i molt que els nostres joves 
acabin rebent aquests valors socials i humans que tanta 
falta ens fa a joves i adults….

Bé, parlem de futbol, hem acabat la temporada 23-24 i no 
hem pogut fer la promoció per pujar a Tercera Catalana i 
per tant ho haurem d’intentar aquest any 24-25. Ja fa dies 
que hi estem treballant amb direcció i cos esportiu nous, 
per fer un equip nou, amb jugadors de poble amb plena 
implicació, i esperant poder donar-vos bones notícies ja 
per les Gales 24.

També anomenar els dos equips de Veterans del Club 
Esportiu Anglès, que tenim des de fa alguns anys i que 
estem molt contents del seu comportament, i a la lliga 
amb bona classificació. Són jugadors i entrenadors quasi 
tots de fora però amb bona predisposició.

Per acabar, agrair els nostres socis, col·laboradors i 
entitats públiques el seu suport per tirar endavant i 
avera si aquesta temporada tenim més sort i pugem de 
categoria.

El vostre president,

Antoni Vega Berenguer
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INSCRIPCIONS OBERTES FINS 
EL DIJOUS 15 D’AGOST de 2024

TROBRÀS EL FORMULARI
D’INSCRIPCIÓ AL CODI QR

AnglesencS I  ANGLESENQUES,
escampEU la veu 
torna la . . . .

DIUMENGE, 1 DE SETEMBREDIUMENGE, 1 DE SETEMBRE

Baixada del floricel, 16 HBaixada del floricel, 16 H

Organitza:

Col·labora:

O BÉ,  ens poTS escriure a galesangles@gmail.com

!

SPEAC

La Societat de Pescadors d’Anglès: Equador de la 
Temporada 2024

Hem arribat a l’equador de la temporada, una temporada 
que vam iniciar amb un esdeveniment gastronòmic, una 
calçotada popular que va aplegar 120 comensals abans 
de començar la temporada dels concursos de pesca.

A part dels nostres concursos socials, hem organitzat el 
concurs de la Festa del Roser de La Cellera de Ter i el 
de la Festa Major de Bonmatí, tots dos amb gran èxit de 
participació.

Arribem a l’equador de la temporada amb l’arrossada del 
dia del nostre patró Sant Pere, que aquest any ha tingut 
una participació de 180 comensals, 100 més que l’edició 
de 2023. Ens sentim orgullosos de la confiança de la gent 
d’Anglès i dels pobles del voltant en la nostra entitat.

Ens queda una part important de la temporada, en la qual 
afrontarem nous reptes en comparació amb l’any passat.

ACTIVITATS DESTACADES DE LES GALES 2024:

Les Gales d’Anglès seran especialment importants 
aquest any per la significativa participació de la Societat 
de Pescadors en les Gales 2024:

29 d’agost: Sopar de Gales, una sardinada popular en 
benefici d’Oncolliga Girona, Lliga Catalana d’Ajuda al 
Malalt de Càncer.

30 i 31 d’agost, 1 i 2 de setembre: Ens trobareu al 
Canyo servint sopars fins ben entrada la nit. La nostra 
barbacoa estarà ben encesa esperant-vos (donarem més 
informació).

Dissabte 7 de setembre: Trobada infantil de pesca Gales 
d’Anglès.

Diumenge 8 de setembre: Gran concurs de pesca Gales 
d’Anglès, un concurs referent a la comarca. 

Agraïm a tots els comerços i empreses d’Anglès la seva 
col·laboració per fer d’aquest concurs un dels millors de 
la província.

Dissabte 19 d’octubre: Col·laborem amb l’organització de 
la cantada d’havaneres per part dels històrics Pescadors 
de l’Escala.

 La recaptació serà íntegra per a Els Valents de Sant Joan 
de Déu, els més petits que lluiten contra el càncer.

Gràcies a les entitats que col·laboren amb nosaltres i 
gràcies per comptar amb nosaltres per als seus projectes. 
SPEAC Anglès i Comarca, estem vius, ben vius.

BONES GALES 2024!

COMISSIÓ DE FESTES

NOVA AULA DE MÚSICA
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CARITAS

En aquesta edició del BIMA us volem compartir l’escrit  que 
ha fet una participant del programa de Grans Moments, 
un programa que fem conjuntament amb l’institut Rafael 
Campalans i el Centre de dia Molí de Cuc.

El pas del temps 

És molt bonic passar temps amb persones de diferents 
edats, especialment amb els avis que han anat 
acumulant experiències i saviesa durant tota una vida. La 
meva experiència com a voluntaria en un Centre de Dia, 
compartint temps amb les persones grans, m’ha mostrat 
el valor que comporta aquesta interacció. No només he 
ofert companyia i entreteniment, sinó que també he rebut 
aprenentatge sobre lliçons de vida i moments de riure. 

Des de la primera vegada que vaig entrar al Molí de Cuc, 
vaig ser rebuda amb somriures càlids i mans esteses per 
abraçar-me. Els seus rostres feliços per la meva arribada 
i la de les meves companyes em van donar la benvinguda 
amb una sensació d’estar a casa instantània. Era com 
si m’hagués unit a una gran família, plena de bona 
companyia i històries per compartir. 

La meva “missió” principal com a voluntària era passar 
temps amb les persones grans, especialment jugant amb 
ells. Recordo la primera vegada que em van convidar a 
jugar a un joc de dominó, encara que vaig quedar segona, 
cada moment compartit va ser una oportunitat per a 
poder riure i l’aprenentatge. Encara que a vegades els hi 
costava parlar o no es podien moure molt, vaig descobrir 
que les seves històries sobre les seves vides passades 
eren molt fascinants. 

Una cosa que vaig aprendre ràpidament és que el temps 
no té preu per a ells. El record de la seva infància, quan 
se’ls hi ficaven els ulls plorosos per recordar com anaven 
a ballar, a riure amb amics, a fer trastades… Els feia trobar 
a faltar ser més lliures, sense una restricció per culpa de 
la seva edat.

Les seves paraules pausades i les seves mirades de 
reflexió em recorden que el moment d’ara és un regal que 
mereix ser apreciat i viure dia a dia fent tot el que es pot, 
per així, en un futur no penedir-se de no haver fet alguna 
cosa que desitjàvem. 

En un món que sovint es mou a un ritme ràpid, passar 
temps amb els residents m’ha ensenyat el valor de la 
paciència i de viure cada moment com si fos l’últim. 

Més enllà dels jocs i les converses, també he trobat 
una gran satisfacció en els moments de tranquil·litat 
compartida. Asseguts a les cadires junt amb les dones 
o mentre pintàvem, escoltant batalles del seu passat, no 
calen paraules per parlar sobre la nostra connexió. La 
presència és suficient per crear un llaç especial que deixa 
de costat les paraules. 

És important dir que, malgrat la tristor que pot envoltar 
la vida en un centre de dia, hi ha també una gran dosi 
de felicitat i esperança. La capacitat dels residents per 
trobar alegria en els petits detalls de la vida em recorda 
constantment la importància de la gratitud i la resiliència. 
Cada somriure compartit, cada rialla, és com una victòria 
contra la tristesa i la soledat. 

La meva experiència com a voluntaria en el Molí de Cuc 
m’ha canviat profundament. He après a valorar més la 
saviesa dels avis, així com a apreciar el temps de l’ara.

Els moments compartits amb ells m’ha ensenyat que, 
a vegades, les millors lliçons de vida ens les donen les 
persones més grans i les experiències d’algú que ha 
viscut molt, tant coses bones com dolentes.

En aquest món que cada vegada és més digital, connectar 
i gaudir de temps amb els altres de forma sincera i real, 
és un tresor que cal viure cada moment possible.

 C.C 4t. d’ESO Institut Rafael Campalans

DELEGACIÓ DE L’ONCOLLIGA

PARLEM DE L’ONCOTRAIL?

Què us va motivar a voler fer l’Oncotrail? D’on surt la 
idea d’anar-hi?

Com a personal sanitari que som, estem molt 
conscienciades amb les necessitats dels pacients i 
famílies amb malalties oncològiques. Ja és la segona 
vegada que per aprofitar de fer cohesió d’equip i 
promocionar l’esport ens adherim a aquesta causa.

Qui sou? Presentació de l’equip i altres col·laboradors

Carla Reyes (metgessa), Fanny Boada (metgessa), 
Meritxell Juandó (infermera), Marta Torrecabota 
(infermera), Mònica Selva ( infermera), Arantxa Martínez 
(infermera), Helena Bosch (infermera), Glòria Gómez 
(nutricionista), Esther Masferrer (suport), Gemma  Marcé 
(suport) i Ariadna Viñolas (suport).

Cal abonar 1000 € de donatiu per a la inscripció. Com 
teniu previst aconseguir-los?

Ja hem aconseguit els 1000 € de donatiu. Vam organitzar 
una caminada popular el dia 26 de maig a Anglès que va 
tenir molt bona rebuda per la gent del poble i rodalies. 
Hi havia dos recorreguts de 5 i 10 quilòmetres i van 
participar més de 100 persones.

És una cursa de 100 quilòmetres per corriols de la 
Costa Brava i Les Gavarres. Com us prepareu? Teniu 
algun programa/ rutina d’entrenaments?

Cada dijous, els membres de l’equip que tenen 
disponibilitat, es troben per fer recorreguts similars als 
dels trams de la cursa. També ens apuntem a curses 
populars de la comarca.

Sabeu d’algun altre equip que hi ha anat o hi vol anar? 
Us hi heu posat en contacte?

Tenim amics i coneguts que hi participen però no hem fet 
activitats en comú.

Sabeu a què van destinats els diners recollits a la cursa 
solidària Oncotrail?

Sabem que els diners van destinats íntegrament a 
recaptar fons per l’Oncolliga Girona que els destina a 
ajudar a les famílies i pacients oncològics.

Amb les donacions del 2023:

«L’HOSPITAL TRUETA RENOVA LES BUTAQUES DE LA 
PLANTA ON S’ATÈN ELS PACIENTS AMB DIFERENTS 
TIPUS DE TUMORS CEREBRALS AMB EL DONATIU 

D’ONCOTRAIL»

 «L’HOSPITAL SANTA CATERINA  ADQUIREIX NOU 
MATERIAL AMB EL DONATIU D’ONCOTRAIL2023»

«DONACIÓ A LA CLÍNICA SALUS INFIRMORUM DE 
BANYOLES PER HABILITAR DUES HABITACIONS 

D’ATENCIÓ ONCOLÒGICA»

«L’ONCOTRAIL DONA PROP DE 8000 EUROS A 
L’HOSPITAL D’OLOT PER A LA COMPRA DE TRES 

LLITERES»

«L’HOSPITAL DE PALAMÓS IMPLEMENTA EL PROJECTE 
DE MICROPIGMENTACIÓ DE L’ARÈOLA I EL MUGRÓ 

A PACIENTS MASTECTOMITZADES I COMPRA UN 
VIDEOCOLONSCOP AMB EL DONATIU D’ONCOTRAIL 

2023»

«L’HOSPITAL DE BLANES INCORPORA DIFERENT 
EQUIPAMENT PER AL CONFORT DELS PACIENTS 

ONCOLÒGICS GRÀCIES AL DONATIU D’ONCOTRAIL»
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Anglès encara no té un local per tothom: participació i 
cohesió comunitària i els locals socials 

L’11 de setembre de 1977 un grup de joves d’Anglès 
contraris al règim franquista organitza una manifestació 
al poble que acaba essent multitudinària. L’Estatut 
d’Autonomia era el motiu principal, i el seguia una 
necessitat que aquests joves tenien clara: “Anglès encara 
no té un local per tothom”. Aquest lema es va cantar 
durant aquell dia, i és que l’anhel de tenir un local social 
començava a sorgir al poble. Durant dècades, la idea de 
tenir un local social ha aparegut a batzegades entre els 
anglesencs i anglesenques. Però, a què respon un local 
social? 

“Anglès encara no té un local per tothom: participació 
i cohesió comunitària i els locals socials” és el títol de 
l’article escrit pel Treball de Final de Grau de la carrera 
d’Educació Social que vaig escriure, i del que us en faig 
cinc cèntims a continuació. Comencem. 

Una manera d’entendre la comunitat és basar-la en les 
relacions interpersonals i en el sentit de pertinença de 
les persones que la conformen. El grau d’implicació de les 
persones no fa variar el sentiment de comunitat, per tant, 
els qui no participen també poden estar vinculats a la 
comunitat. En el moment en què s’enforteixen els vincles i 
les relacions entre els integrants d’una comunitat, s’eviten 
cercles d’exclusió i parlem de comunitats cohesionades. 

Perquè els agents socials puguin generar aquesta 
participació comunitària, és necessari un lloc. Els locals 
socials són espais de trobada clau per la inclusió social, 
el desenvolupament comunitari i la cohesió social.

Després de mesos de recerca, amb formularis que molts 
de vosaltres vau respondre i amb dues taules de debat 
on, per un costat vaig reunir-me amb les tècnics de la 
Taula Comunitària del poble i, per altra, amb diversos 
membres d’entitats del poble que hi van voler col·laborar, 
he pogut extreure diverses conclusions.

A través dels resultats podem observar com les 
professionals de la Taula Comunitària i els membres de 
les entitats són els agents socials principals, tot i això, 
s’ha vist que hi ha una manca de coordinació entre els 

dos, fet que afecta de manera explícita la participació 
comunitària.

A través de les enquestes, veiem que hi ha una relació 
directa entre formar part del teixit associatiu i la implicació 
participativa al poble. Els qui participen en alguna entitat, 
visquin o no a Anglès,  participen “molt sovint”. S’entén 
que la satisfacció que tenen aquelles persones que 
formen part del teixit associatiu amb el seu context social 
i amb una xarxa establerta dins el municipi, participen 
més de manera individual i col·lectiva.

Entre les explicacions que es busquen per a la poca 
participació trobem que no sempre s’arriba a tothom, que 
els projectes no són prou atractius, que falten tradicions, 
que potser hi ha massa activitats “petites”, que el perfil de 
persones que participen és molt esbiaixat o per qüestions 
socioeconòmiques. 

Quan vaig preguntar si Anglès era un poble cohesionat, la 
majoria va respondre que no hi acabava d’estar d’acord i, 
a l’hora de descriure’l “adormit, tranquil i tradicional” van 
acabar essent els adjectius més escollits.

Sovint es destacava el deteriorament del poble pel que 
fa a altres dècades, comparant el poble amb l’Anglès de 
quan hi havia la Burés i al voltant d’aquesta sorgia molta 
activitat social i cultural, i la segregació pel que fa a la 
població nouvinguda.

Així, trobem que hi ha la percepció general que Anglès 
no és un poble cohesionat, tot i que la gent se sent part 
d’ell. Hi ha una segregació social present, producte de 
les diferències socioeconòmiques, la manca d’espais de 
trobada o la desinformació de l’oferta. 

S’ha demostrat que els locals socials són equipaments 
que potencien la participació i la cohesió comunitària, 
generant un espai de trobada on succeeixen moltes 
coses. 

Un 60,9% coincideix que sí que els agradaria un local 
social al poble. I malgrat que hi ha a qui li costa imaginar 
alguna cosa que funcioni, o es destaca la manca 
d’equipaments públics en general (com un auditori, un 
teatre, un cinema...) com un problema endèmic, d’altres 
van mostrar un reguitzell de necessitats que cal donar 
resposta.

A través de les necessitats detectades, faig un petit 
esborrany de com hauria de ser aquest local social: 
ubicar-se al centre del poble i tenir una relació directa 
infraestructural amb el teatre, aplegar activitats diverses 
per a totes les edats que permetin conèixer-se i establir 
noves relacions. Per poder copsar totes aquestes 
necessitats, seria necessari un/a professional. Alhora, 
però, s’hauria de cuidar la relació amb els agents socials 
locals actuals perquè fos un espai idoni per reunir-se, 
ampliar la xarxa, obrir les seves accions i fer-hi activitats. 
Continuar apostat per la promoció de l’autogestió, i que el 
local fos un espai on generar propostes i autogestionar-se 
és clau, així com la centralització de tota la informació del 
poble relacionada amb l’oferta social, cultural, esportiva, 
etc. 

Dins una societat que ens empeny a individualitzar-nos, 
viure dins la pressa, la productivitat i la capitalització de 
tot entorn social, existeix la necessitat i voluntat de voler-
se trobar, i generar espais on el contacte i el “de tu a tu” 
tornin a posar-se al centre de les relacions humanes. 

S’ha demostrat la tasca social que realitzen els 
diversos agents comunitaris, així com la seva voluntat 
de transformar i millorar l’entorn. En un municipi on la 
segregació hi és present, el sentiment de comunitat 

individual és viu, ens permet demostrar que són 
necessaris els espais de participació comunitària per 
potenciar la participació i la cohesió comunitària del 
poble d’Anglès. Per fer-ho, es considera necessari que els 
governs locals apostin per polítiques socials; que confiïn 
en tots aquests mecanismes d’acció comunitària oferint 
mitjans tècnics i infraestructurals que donin resposta, no 
només a aquestes polítiques socials, sinó a les culturals i 
educatives del municipi.

La voluntat d’aquesta recerca ha estat investigar 
una situació social, que ha acabat evidenciant unes 
necessitats comunitàries històriques que continuen 
sense resposta. Són moltes les respostes que poden 
donar-se, però n’és una la que fa anys que es reclama: un 
local social per tothom. 

Gràcies a tots els qui vau aportar el vostre granet de 
sorra, no només heu estat part d’aquesta recerca, sinó 
que també formeu part del canvi del poble. 

 

PIA BONADONA I PUIGDEMONT

TREBALL DE FINAL DE GRAU, EDUCACIÓ SOCIAL 
(UNIVERSITAT DE GIRONA)

CELEBRACIÓ DELS 50 ANYS.

Si tens la sort d’haver nascut el fantàstic 1974, estigues 
alerta perquè s’està preparant la festa de celebració 
dels 50 anys.

Ben aviat, més informació!.




